
Møde i Friluftsrådet Bornholm den 17. november 2022. 

Afbud fra Renee og Flemming. 

• Godkendelse af referat fra den 11. august. 

• 2 Ole. Havde været til møde i Grønt Råd, hvor er kun havde deltaget en 

politiker. Der bliver dispenseret for naturpolitikken, der tages lidt efter lidt – stille og roligt. 

Efterlyste projekter som gik mere i dybden. Mødeledelsen meget løs ved disse møder. Ang. 

Problemerne med at holde rent i naturen, der bliver forhåbentligt sat spader ud for at 

undgå svineri hvor er ikke findes toiletter i umiddelbart nærhed. Ved næste Dialogmøde 

bliver et spørgsmål om hvorfor toiletterne er aflåste ?  Møde i Den Grønne Bølge, godt 

møde med relevante og gode spørgsmål. Kommunen skal arbejde videre med resultaterne. 

Der mangler sidepladser på flere stier, kunne  måske klares ved træstammer.  Kirsten. 

Inden for Kirstens områe havde der været afholdt møde med andre som også sad i et 

Friluftsråd. Skal lokalt lave vandretur i Gudhjem området om kunstnere og en professionel  

quide med fra Kunstmuseet.  Gad vide hvordan det går med salget af Dueodde Fyrtårn og 

Gubbegård efter dommene ?  Lis. Der er Fredningsnævnsmøde på Hammersholm den 13. 

dec.  Ang. Gammel fredning og evt salg via NS.  Erik. DTU anbefaler at vandløbene lever op 

til EU s vandramme direktiv.  DTU udarbejder en rapport desangående. Fiskefonden, udslip 

af ørreder i Kattegat. Det forurener voldsomt, ejes af japansk firma. Kongres i 

Sportsfiskerforbundet, Erik deltager. Erik er på valg i voldgiftsudvalget og modtager 

genvalg. Ingrid. Regionsudvalgsmøde den 14. november. Bl.a. om stisystemer, 

marinenaionalpark Øresund, regelsæt for lokalråd, status på Gå Nye Veje, Nationslparker, 

råstofplaner. Der kommer ny direktør på Natur Bornholm d. 1. december  Kim Koch Hansen 

afløser Peter Haase. Inagrid havde deltaget i indvielse af Vild med Lilje Parken. Har været 

på naturvandring i NNP Almindingen med Lea Wermelin og ennu en tur med Mette 

Frederiksen, Naturfredningsforeningen og Friluftsrådet. Har indsendt størrelserne på vort 

nye tøj, bliver spændende. IT problemerne skulle nu være overstået. Sagen med ridestierne 

er sendt videre til sekretariatet i Kbhn og vi har ikke hørt noget derefter.  

• Årsmøde i 2023. Forslag som Den Grønne Frø, LKlemensker Kro den 23.3.23. kl. 1800. 

Ingrid undersøger mulighederne. Som foredragsholder blev Ben Woodham foreslået. Flere 

forslag modtages gerne.  

• Evaluering af sommermødet. Hyggeligt møde ved Natur Bornholm, ca. 15 personer deltog. 

Rene var en god quide. 

• Evt. Høringer og kommende tiltag: Energiøen den 22. nov. 

• Nyt tlf. nr. til Lis er 42481341.  

• Næse møde afholdes den 2. marts hos Lis, Sosevejen 5, Åkirkeby kl. 1900.  

• Til sidst ønskes alle en rigtig go jul og godt nytår. Vi ses. 

• Lis Poulsen, ref. Den 28.11.2022 
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